
Protokół Nr 11 

z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

w dniu 25.11.2019 roku 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli radni członkowie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, zwanej dalej Komisją oraz zaproszeni goście zgodnie z załączoną listą 

obecności. 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad. 

2. Omówienie i zaopiniowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej   Województwa 

Śląskiego na lata 2020 – 2030 druk VI/194. 

3. Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu Województwa Śląskiego na 2020 rok 

druk VI/195. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego z dnia 15 października 2019 r. 

5. Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

Ad 1. 

 

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji - otworzył posiedzenie Komisji 

przedstawiając porządek posiedzenia oraz zaproszonych gości. Posiedzenie Komisji odbyło się 

w trybie procedury budżetowej W głosowaniu jawnym Komisja jednogłośnie przyjęła porządek 

obrad jw. 

 

Ad 2. 

 

Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa - Wieloletnia Prognoza Finansowa 

została opracowana zgodnie z nowym wzorem ustalonym Rozporządzeniem Ministra 

Finansów, Inwestycji i Rozwoju i jest łatwiejsza, prostsza w odbiorze. Uproszczone musiały 

zostać opisy i kolejność objaśnień. WPF obejmuje lata 2020-2030. Po analizie i dyskusji na 

posiedzeniu Zarządu, stwierdzono że nie ma sensu wydłużać WPF na kolejne lata. Ustawa 

określa iż WPF ma obejmować rok budżetowy i trzy następne kolejne lata. Wydłużenie WPF 

ma wskazać możliwość spłaty długu. Kredyty już zaciągnięte i przewidziane do zaciągnięcia 

powinno się spłacić do końca 2030 roku. W przyszłym roku aż 13 kredytów przewidzianych 

jest do spłaty do końca roku wtedy kwota długu spadnie o 78 mln na koniec roku. Biorąc pod 

uwagę kredyty dotychczasowe i planowane to kwota obejmuje 118 mln spłaconych kredytów. 

Ustawa o finansach publicznych nakazuje liczenie wskaźnika spłaty zobowiązań według 

starego wzoru tak więc wskaźnik dopuszczalny i realny w przypadku województwa jest dobry. 

Wskaźnik zadłużenia liczony do dochodów ogółem od 1 stycznia 2020 roku spadnie wyniesie 

31,7% osiągnie tak więc do 60% mamy jeszcze daleko. Ponieważ rok 2020 jest rozwinięty w 

formie projektu budżetu na rok 2020 dlatego mogę Państwu szerzej WPF wraz z projektem 

budżetu na 2020 rok. 

 

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji - czy są pytania to tej części? 

Pani radna Julia Kloc-Kondracka – ile wynosi dług województwa oraz ile mamy  

zaciągniętych kredytów? 

Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – w sumie mieliśmy około 30 

kredytów po spłaceniu 13 kredytów kwota długu wyniesie 580.064.103 zł. Jest to tylko lub aż, 

bowiem w tym roku nie zaciągnęliśmy jeszcze żadnego kredytu. Jeżeli nie zaciągniemy 



żadnego kredytu to po korekcie wrześniowej poziom spadnie do 196 mln zł. Do zaciągnięcia 

mamy w tym roku 3,5 mln zł na Planetarium. 

Pani radna Renata Caban – dlaczego spadły dochody majątkowe w stosunku do lat 

poprzednich ? 

Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – poprzedni Zarząd przystąpił do 

programu przekształcania ZOZ-ów w spółki. Duże zainteresowanie zakupem spółek 

odnotowaliśmy w 2016 rok oraz duże wpływy. W 2017 roku była dalsza kontynuacja programu 

i udało się sprzedać tylko Megrez za 19 mln zł. W obecnej chwili nie mamy już co sprzedawać 

stąd plan urealniliśmy do takiego poziomu.  

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – chciałbym przegłosować 

reasumpcję  porządku obrad naszego posiedzenie. Proponuję następujący porządek: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad. 

2. Omówienie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 

2020 – 2030. 

3. Omówienie projektu budżetu Województwa Śląskiego na 2020 rok. 

4. Zaopiniowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 

2020 – 2030 druk VI/194. 

5. Zaopiniowanie projektu budżetu Województwa Śląskiego na 2020 rok druk VI/195. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 15 października 2019 r. 

7. Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

W głosowaniu jawnym Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

 

Ad 3 

 

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji proszę Panią Skarbnik 

o omówienie budżetu Województwa Śląskiego na 2020 rok.  

Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz Skarbnik Województwa – w samej uchwale budżetowej zmian 

nie ma. Na str. 131 jest tabela zbiorcza budżetu województwa obejmująca lata 2015 -2019 i 

projekt na 2020 rok. Planuje się dochody budżetu Województwa w łącznej kwocie 1 829 064 

356 zł. i jest wyższy o 22% w stosunku do planu po zmianach na 30 września 2019 roku. 

Wzrost widoczny jest przede wszystkim we wpływach stanowiących udział Województwa w 

podatku dochodowym od osób prawnych, co jednocześnie ma odzwierciedlenie w spadku 

części wyrównawczej subwencji ogólnej, której wysokość jest uzależniona od wpływów 

dochodów podatkowych ustalanej zgodnie z art. 24 ustawy z dnia 13 listopada 2003 

o dochodach jednostek samorządu terytorialnego (Dz. U. z 2018 r. poz. 1530 ze zm.). Ponadto 

zauważalny jest wzrost w zakresie porozumień z jednostkami samorządu terytorialnego, 

co wynika przede wszystkim z pomocy finansowej udzielonej przez Górnośląsko 

– Zagłębiowską Metropolię na organizowanie wojewódzkich przewozów pasażerskich 

w transporcie kolejowym oraz wzrost dotacji unijnych (głównie w związku z realizacją 

projektów na drogach wojewódzkich oraz projektu „Planetarium – Śląski Park Nauki. 

Modernizacja i rozbudowa Planetarium Śląskiego w Chorzowie”) i dotacji z budżetu państwa 

przyznawanych na wkład krajowy do projektów unijnych. Spadek natomiast stanowią dotacje 

z budżetu państwa na zadania własne Województwa.  

Z ogólnej zaplanowanej kwoty dochodów na rok 2020, dochody bieżące to 1.458.795.015 zł, 

co stanowi 79,8% ogółu dochodów. Pozostałe 20,2%, tj. 370.269.341 zł to dochody 

majątkowe. 

W szacowanych na 2020 rok dochodach kwota 43.901.503 zł pochodzi z dotacji celowych 

na realizację bieżących zadań zleconych i powierzonych z zakresu administracji rządowej.  

Wydatki budżetu Województwa na rok 2020 planuje się w wysokości 1.954.238.136 zł. 

Ich przeznaczenie zostało opisane w dalszej części uzasadnienia. 



W budżecie na 2020 rok rozchody w kwocie 118.031.671 zł dotyczą przypadających do spłaty 

rat zobowiązań z tytułu kredytów zaciągniętych w latach 2010 – 2016. 

Nadwyżka w kwocie 36 mln z roku 2018 była zabezpieczona na proces z PESA i musimy być 

przygotowani na to że kwota może być dużo większa. Nie przewidujemy udzielania pożyczek, 

Na stronie 135 jest struktura wydatków oraz procentowy udział danego wydziału w wydatkach. 

Od lat na największy udział środków w budżecie ma komunikacja i transport około 40%. 

Projekt uchwały budżetowej Województwa Śląskiego na 2020 rok został opracowany według 

stanu prawnego obowiązującego w dniu 30 września 2019 roku. 

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji - kto ma pytania do projektu 

budżetu? 

Pani radna Małgorzata Zarychta-Surówka – chciałam zapytać o dochody z opłat 

za korzystanie ze środowiska dlaczego mamy taki spadek poziom w stosunku do lat  ubiegłych 

oraz o mniejsze wpływy za wydawanie koncesji alkoholowej? 

Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – jeżeli chodzi o opłaty one są z roku 

na rok mniejsze bowiem część opłat przeszło do Wód Polskich natomiast koncesje wydaje się 

na dwa lata i nie wszyscy ją odnawiają. To jest pieniądz znaczony. 

Pan radny Andrzej Molin – chciałem zapytać o wzrost na edukacyjną opiekę wychowawczą? 

Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – w tym dziale są nakłady 

inwestycyjne na Planetarium plus unijne środki. 

Pani radna Renata Caban – chciałam zapytać o wzrost środków na pomoc społeczną z 12 

mln zł w 2018 roku do 22 mln w 2020 roku. 

Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa– w tym dziale jest kumulacja 

unijnych środków.  

Pani radna Julia Kloc-Kondracka – mam pytanie dotyczące procesu z PESĄ czy jest nadzieja 

na zakończenie procesu ? Oraz drugie pytanie dotyczące napraw T1.  

Pan Janusz Berkowski, Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – naprawy 

T1 dokonywane są we własnym zakresie przez Koleje Śląskie po przebiegu 1mln km. 

W przyszłym roku będą remontowane 4 Flirty T4 dlatego mamy zarezerwowane 22 mln zł. 

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – myślę że jeśli chodzi 

o możliwość przewidzenia zakończenia sprawy w sądzie to nie sądzę aby Pan dyrektor 

wydziału mógł odpowiedzieć. 

Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – jeśli my będziemy musieli zwrócić 

200 mln zł to na pewno będziemy się odwoływać natomiast jeśli PESA będzie musiała zwrócić 

25 mln zł to wtedy ona się będzie odwoływać i to trwa.  

Pani radna Renata Caban – chciałam zapytać o taką pozycje pt; umiędzynarodowienie 

gospodarki regionu w tym roku są przeznaczone 2 mln zł na to działanie, jak również o środki 

przeznaczone na działanie 4,6 -czyste powietrze.  

Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa, – te środki nie przechodzą przez 

budżet Zarząd pełnił funkcję instytucji zarządzającej są to środki min .na wyjazdy na targi 

na działanie małych i średnich przedsiębiorstw.  

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – ma przed sobą tabelę zadań 

nie zrealizowanych. Z zakresu zadań naszej komisji tych działań jest więcej np. obwodnica 

Sośnicowic Pan dyrektor ZDW wyjaśnił iż projekt jest tylko brakuje środków - na transport 

i łączność brakuje 222 mln zł. Chciałbym zapytać Pana dyrektora wydziału komunikacji ile jest 

takich jeszcze zadań?  

Pan Janusz Berkowski, Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu – na wiele zadań 

nie ma środków, lista wniosków na dofinansowanie jest długa. Na dzień dzisiejszy planujemy 

rozpocząć 5 zadań oraz zakończyć obwodnicę Buczkowic i oddać ją do użytku na koniec 

grudnia. Natomiast jest grupa zadań ważnych, około 29 pozycji których wartość przekracza 

3,5 mld zł. Na 4 pozycji na liście rezerwowej jest przebudowa drogi DW408 na etapie 

wstępnym była to wartość 120 mln zł a teraz wartość dokumentacji to 135 mln zł i również nie 

posiadamy środków na to zadanie. Większość z tych zadań na liście projektów jest 



przygotowana do realizacji ale nie uzyskały finansowania jest to lista 40 pozycji o wartości 

2,5 mld zł. 

Pani Ewa Mucha, Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu– są jeszcze 

wnioski Państwa radnych, wnioski  z gmin. Wśród tych zadań 90% nie posiada dokumentacji 

projektowej na którą potrzebujemy 60 mln zł. albo dodatkowo miedzy 11-15 mln zł 

na przygotowanie dokumentacji. Potem jest jeszcze czas na realizację ale nie da się tego zrobić 

w ciągu roku. 

 

Ad 4 

 

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – wiem, że obwodnica 

Sośnicowic znalazła się w ramach RPO. Prosiłbym o przygotowanie na komisję w grudniu 

informacji co wypadło z listy rezerwowej oraz jakie były propozycje radnych. Czy ktoś ma 

pytania lub wnioski o zmianę WPF? Zatem zamykam dyskusję i proponuję podjęcie uchwały 

o następującej treści: 

 

 

Uchwała nr OWK.6.0014-0141/19 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie 

zaopiniowania projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2020-2030. 

 

§1 

Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, Komisja 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, wnosi do Sejmiku 

Województwa Śląskiego o przyjęcie projektu wymienionej w tytule uchwały bez 

poprawek.  

§2 

Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, przedstawienie 

określonej w § 1 opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku Województwa Śląskiego 

powierza się przewodniczącemu lub wiceprzewodniczącemu Komisji. 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto jednomyślnie stosunkiem głosów: 

za:  5,   przeciw:  0,   wstrzymało się: 2. 

 

 

 

 

Ad 5 

 

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji –  czy są pytania i propozycje 

poprawek do projektu uchwały dotyczącej budżetu na 2020 rok z druku VI/195? Nie widzę, 

zatem zamykam dyskusję i proponuję podjęcie uchwały o następującej treści: 

 

 

Uchwała nr OWK.6.0014-0142/19 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie 



zaopiniowania projektu uchwały dotyczącej budżetu Województwa Śląskiego na 2020 

rok. 

 

 

§1 

Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, Komisja 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, wnosi do Sejmiku 

Województwa Śląskiego o przyjęcie projektu wymienionej w tytule uchwały bez 

poprawek.  

 

§2 

Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, przedstawienie 

określonej w § 1 opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku Województwa Śląskiego 

powierza się przewodniczącemu lub wiceprzewodniczącemu Komisji. 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto jednomyślnie stosunkiem głosów: 

za:  5,    przeciw:  0,     wstrzymało się: 2. 

 

Ad 6 

 

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – poprosił zebranych 

o zgłaszanie uwag do rozesłanego pocztą elektroniczną projektu protokołu. Ponieważ nie 

wniesiono uwag i zastrzeżeń, przeto na podstawie §44m ust.2 statutu Województwa Śląskiego, 

protokół nr 10 z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 

15 października 2019 r. został przyjęty przez Komisję.  

 

Ad 7 

 

Pan radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – proszę o zapoznanie się 

z planem pracy Komisji na 2020 rok. Wobec braku spraw bieżących wyczerpaliśmy porządek 

obrad na tym posiedzenie komisji zakończyliśmy. 

 

 

 
Protokół sporządziła: 

Beata Zaczyńska 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

 

 

Zbigniew Przedpełski 


